
Formandens beretning ved generalforsamlingen i Vejen Miniby 

- mandag den 21. marts 2022. 

Vores sidste generalforsamling var den 16. november 2021. 

Formålet var at skabe ro om arbejdet og tonen og samværet. 

For mig er det noget af det vigtigste, når mennesker er sammen om en opgave. 

 

Fra sidste forår og frem til november var der mange spændinger - 

- og vores tone og miljø var udfordret. 

Det var ikke rart, og der blev antydet meget. 

Vi var mange, der havde det skidt med omgangstonen. 

Vi havde også mange problemer med nedbrydningen af vores huse og vedligeholdet af dem. 

Særlig var der knaster om vi skulle bygge anderledes - 

- for at få en nemmere reparation af de huse, der skulle vedligeholdes. 

 

Efter 16. november prøver vi nu nye metoder. 

Alle idéer er nu også velkomne, og jeg synes, at vi debatterer dem i en god tone - 

- hvor vi alle er klar over, at der kan opstå problemer med bygge metoden - 

- og vi ser på dem med åbent sind, velvidende, at det kan være, at vi skal ændre igen. 

Opgaven her i Minibyen er, at vi synes, at det er spændende - 

- at skabe Vejen’s gamle centrum, som den udviklede sig - 

- fra små billige huse sidst i 1800-tallet til omkring 1940-50.  

Husene ændrede karakter fra 1 etages til 2 og 3 etagers i denne periode. 

Kroen blev til hotel, museum kom til, senere biblioteket. 

Der blev et hav af mindre håndværkere, lidt større virksomheder. 

El kom til byen med eget elværk og deraf Troldespringvandet som kølebassin. 

En kulturinteresse blev føjet til håndværkerbyen. 

Grønvang med Johannes Lauridsen - og ikke mindst hans kone - gav stødet - 

- og ikke mindst grundlaget for de større virksomheder som Alfa og Phønix. 

Kulturen gav også grundlag for de mange møbelfabrikker og deres produkter. 

 

Jeg sagde ja til at stille op til formandsposten.  

Betingelsen var, at Anne Grete kunne være med hele tiden - 

- idet jeg ikke havde det fornødne kendskab og kontakter - 

- efter mere end 35 år i Vejle og Grindsted. 

Jeg synes I alle har været fantastiske til at få en god tone  og til at alle hjælper hinanden. 

Den drillende tone og små bemærkninger vidner om en tryghed , som jeg glæder mig over. 

Det er rart at komme i Minibyen. 

 

Vores udfordring er, at vi er blevet ældre og der er nogen, der falder fra. 

Det medfører, at vi skal arbejde på en tilgang, og den skal nok ske på flere fronter. 

Både over Nettet, hjemmesiden og påvirkning af vores omgangskreds. 

Vi vil også få en opgave med vores fremtidige placering. 

Ønsket kunne være at komme nærmere bymidten og gerne fælles med andre - 

- der også har interesse i Vejens kultur og historie. 

Vi skal have en dialog med Vejen kommune - og vi skal sikkert have et samarbejde med andre. 

 

Anne Grete og jeg har snakket sammen de senere dage. 

Anne Grete er villig til at påtage sig formandsposten igen - 

- og jeg har ønsket mig en mere tilbagetrukket post. 

Det vil under alle omstændigheder blive Anne Grete, der vil skulle køre den daglige forretning. 

 

Jeg vil sige en stor tak til Anne Grete for hendes arbejde. Det har ikke været mig, der har styret. 

 

Ole Fink 

 


